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Doug G. Ware

Špionážní balón, rostoucí flotila ukazuje zvýšenou
hrozbu Číny a její záměr získat celosvětový vliv, říká
ministr námořnictva USA

stripes.com/branches/navy/2023-02-21/deltoro-navy-china-spy-balloon-9211241.html

Ministr námořnictva Carlos Del Toro na palubě křižníku s řízenými

střelami třídy Ticonderoga USS Cowpens během návštěvy 15. února

2023 na námořní základně San Diego. (Stevin Atkins/americké

námořnictvo)

WASHINGTON - Ministr námořnictva Carlos Del Toro v úterý řekl,

že sestřelení špionážního balónu nad vodami USA a rychlé

rozšiřování čínské flotily jsou signály, že země je odhodlána rozšířit

svůj vliv po celém světě.

Del Toro, který nastoupil na svůj post před 18 měsíci, řekl, že čínská

armáda usiluje o významnou výhodu tím, že staví válečné lodě

rychleji, než se jim Spojené státy mohou rovnat.
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"Je to skutečná výzva, ale na kapacitě záleží," řekl během hlavního

projevu v National Press Club ve Washingtonu. "Potřebujeme větší

námořnictvo, v budoucnu potřebujeme více lodí, v budoucnu

modernější lodě, které dokážou čelit této hrozbě."

Del Toro řekl, že Čína může stavět lodě rychleji, protože její vláda

nemusí kvůli penězům procházet zákonodárci jako ve Spojených

státech. Řekl také, že Peking využívá otrockou práci k výrobě svých

vojenských vozidel.

"Bohužel, Čína má významnou výhodu," řekl. „Mají 13 loděnic. Jedna

loděnice má větší kapacitu než všechny naše loděnice dohromady. To

představuje skutečnou hrozbu."

Ale americké námořnictvo může čelit výhodě lodí Číny tím, že zajistí,

aby američtí námořníci byli důkladně vzdělaní a dobře vycvičeni, řekl

Del Toro.

"Výhodou, kterou máme... jsou naši lidé," řekl. „Naši stavitelé lodí

jsou lepší stavitelé lodí. Proto máme modernější, schopnější a

smrtelnější námořnictvo než oni.“

"Napsali svým lidem, aby bojovali." Vlastně trénujeme naše lidi, aby

mysleli,“ dodal. "To nám dává neodmyslitelnou výhodu oproti

všemu, co mohou Číňané nabídnout."
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Námořníci zařazení do Explosive Ordnance Disposal Group 2

získávají 5. února 2023 zbytky čínského sledovacího balónu u pobřeží

Myrtle Beach v Jižní Karolíně, zatímco poblíž proplouvá přistávací

loď třídy Harpers Ferry USS Carter Hall. (Tyler Thompson/americké

námořnictvo)

Prezident Joe Biden a Pentagon označili Čínu za největší „rychlou

výzvu“ pro Spojené státy . Po léta se Washington obával rostoucího

vlivu Pekingu, zejména v indicko-pacifickém regionu, a jeho vztahu k

Tchaj-wanu, který Čína prohlašuje za odtržené území.

Tyto obavy dramaticky vzrostly před několika týdny, když americká

armáda spatřila čínský sledovací balón s velkým nákladem, když se

vznášel nad západními Spojenými státy. Několik dní se balón s

vlastním pohonem pohyboval napříč Spojenými státy ve výšce asi 60

000 stop nad územím USA. Americká stíhačka ji sestřelila, jakmile

dosáhla Atlantského oceánu u pobřeží Jižní Karolíny. Úředníci

později uvedli, že podobné čínské balóny se v posledních letech

vznášely nad americkou půdou nejméně při čtyřech dalších

příležitostech.
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„Ještě před několika týdny je fér říci, že většina Američanů si nebyla

dostatečně vědoma hrozby, kterou [Čína] představuje,“ řekl Del

Toro. "Kvůli invazi čínského balónu do našeho vzdušného prostoru

se nyní rozezněly poplašné zvony většiny Američanů." Není žádným

tajemstvím, že se tato Čínská lidová republika snaží zvrátit naši

dominanci v oceánech po celém světě.“

V lednu vyvolal Del Toro jistý poplach, když navrhl, aby námořnictvu

mohly docházet zbraně, pokud by je Spojené státy nadále posílaly na

Ukrajinu, aby se bránily ruským silám. Později své poznámky

upřesnil a řekl, že je přesvědčen, že Pentagon a průmysloví partneři

by to nedovolili – že by zvýšili výrobu a zajistili, že armáda bude mít

to, co potřebuje.

Del Toro v úterý řekl prakticky totéž, ale zdůraznil, že je důležité čelit

autoritářským vůdcům, jako je ruský prezident Vladimir Putin a

čínský prezident Si Ťin-pching.

„Nemyslím si, že nebezpečně vyčerpáváme [naše zbraně a vybavení].

Samozřejmě sledujeme všechny naše zásoby,“ řekl. „Myslím, že

investice se nyní teprve rozbíhají. Jedna věc, kterou by Kongres mohl

samozřejmě udělat, je schválit zákony včas… a myslím, že všechny

tyto snahy nám pomohou společně dostat zpět tam, kde potřebujeme

být.

„Musíme zajistit, aby naše síly byly připraveny. Musíme rozšířit a

prohloubit naše partnerství a aliance po celém světě,“ dodal Del

Toro. "Nedej bože, abychom jednoho dne museli říci: 'Kdybychom

toho udělali víc'."

 

 


